
P r o t o k ó ł Nr 45/2024 

z posiedzenia Komisji Wspólnej 

z dnia 19.01.2024 r. 

 

W dniu 19.01.2024 r. w  Sali posiedzeń Urzędu Gminy w Skoroszycach odbyła Komisja 

Wspólna Rady Gminy. 

 

Na komisji obecnych było 11 radnych. 

Nieobecni: Radna Fornalik, Radny Klimas, Radny Rzepka, Radny Kapinos 

 
Ponadto obecni byli: 

Pani Wójt – Barbara Dybczak, Pani Skarbnik –Agnieszka Kaczmarczyk, Kierownik GZEASiP,  Pani Dyrektor 

ZSP w Skoroszycach  

 

Ad 1.Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Pan Henryk Sokołowski przywitał obecnych, otworzył obrady 

Komisji Wspólnej. 

 

Odczytał porządek obrad 

 

1. Otwarcie obrad 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet przewodniczących organu 

wykonawczego jednostki pomocniczej.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Gminy Skoroszyce 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na 

terenie Gminy Skoroszyce – Stary Grodków. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Gminy Skoroszyce 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na 

terenie Gminy Skoroszyce – Sidzina.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pod nazwą „Od Juniora do 

Seniora – aktywnie spędzaj czas – 4. Edycja” w ramach 6. edycji Marszałkowskiego Budżetu Obywatelskiego  

Województwa Opolskiego.  

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący RG poprosił Radę o głosowane nad rozszerzeniem porządku obrad o pkt:: 

8a – Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obrębu Giełczyce 

8b - Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obrębu Sidzina 

 

Zarządził głosowanie 

11 radnych głosowało nad rozszerzeniem porządku obrad o pkt 8a i 8b, przy nieobecności radnej Fornalik, 

Radnego Klimas, Radnego Rzepka, Radnego Kapinos 

 

Ad. 2 Przewodniczący RG przeszedł do pkt 2, oddał głos p. Skarbnik, która wskazała zmiany: 

1) zmniejszenie dochodów (roz. 60016 , § 6290) o kwotę 2 428 120,00 zł środki z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg, 

2) zwiększenie przychodów na drogi – ul. Krótka, ul. Sportowa, dojazd do boiska i parking przy boisku 

w miejscowości Sidzina o kwotę 1 961 751,41 zł, 

3) zwiększenie przychodów na ośrodki związane z pomocą obywatelom Ukrainy (zadanie oświatowe) w 

kwocie 88 685,12  zł oraz program Life w kwocie 5124,57 zł, 

4) wprowadzono dodatkowe zadanie inwestycyjne pod nazwą „Budowa wiaty w Starym Grodkowie” na łączną 

kwotę 180 000,00zł. 



Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Ad. 3 Przewodniczący RG przypomniał, że WPF związany jest ściśnie z budżetem, więc zmiany wprowadzone 

do budżetu będą również wprowadzone do WPF. 

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

Ad. 4 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 

Przewodniczący RG przekazał głos Pani Skarbnik, która wyjaśniła iż kredyt jest potrzebny na realizację zadań 

inwestycyjnych pod nazwą : 

„Przebudowa i rozbudowa dróg w Skoroszycach – ulice: Słoneczna, Ogrodowa, Działkowa – Etap 1 

ul Słoneczna” 

„Przebudowa i rozbudowa dróg w Skoroszycach – ulice: Słoneczna, Ogrodowa, Działkowa – Etap 2 

ul. Słoneczna i Ogrodowa” 

Kredyt w wysokości do 4 500 000 zł ma pokryć wkład własny stanowiący 30% kosztów przedsięwzięcia. 

Kredyt ma być zaciągnięty na 7 lat, spłacany ma być w jednej racie rocznej, a odsetki od niego w ratach co 

miesięcznych.  

Przewodniczący RG zaproponował pozytywne zaopiniowanie projektu tej uchwały, propozycję zatwierdzili 

wszyscy obecni radni.  

Ad. 5 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad i wysokości diet przewodniczących organu 

wykonawczego jednostki pomocniczej.  

 

Radni rozmawiali na temat wysokości potrącenia za niepełnienie funkcji sołtysa. Dyskutowano o zmianie z 3% 

na 2%. Było to argumentowane sytuacją, kiedy to sołtys przebywa na zwolnieniu lekarskim przez miesiąc oraz 

z tego powodu nie jest obecny na sesji Rady Gminy – wówczas według obliczeń zostanie mu potrącona dieta 

w całości.  

Radna Juśkiewicz: Zwolnienie lekarskie spowoduje, że sołtys nie otrzyma diety, a mieszkańcy i tak będą 

w tym czasie do niego przychodzili lub dzwonili – licząc na załatwienie swojej sprawy. Czy nie lepiej więc 

zmodyfikować uchwałę, tak aby w przypadku miesięcznej choroby cokolwiek zostało z diety.  

Pani Wójt zwróciła uwagę, iż decydując się na bycie radnym lub sołtysem nie powinni kierować się 

wysokością diety. Taka funkcja to misja i posłannictwo. Pełnienie funkcji radnego, sołtysa to cieszenie się 

szacunkiem mieszkańców. Tego nie można i nie należy rozmieniać na drobne. 

Ostatecznie radni zaopiniowali projekt pozytywnie.  

Ad. 6 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Gminy Skoroszyce 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na 

terenie Gminy Skoroszyce – Stary Grodków 

Dyskutowano o dotacji, która została przyznana na remont w kościele Starym Grodkowie.  

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Ad. 7 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu Gminy Skoroszyce 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na 

terenie Gminy Skoroszyce – Sidzina Kościółek w Polu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Ad. 8 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania pod nazwą „Od Juniora do 

Seniora – aktywnie spędzaj czas – 4. Edycja” w ramach 6. edycji Marszałkowskiego Budżetu Obywatelskiego  

Województwa Opolskiego.  

Przewodniczący RG oddał głos Pani Wójt, która poinformowała radnych o otrzymaniu przez gminę 100 000 zł 

na realizację tego zadania. Jest to już kolejna edycja realizacji tego projektu. Klub Senior+ cieszy się bardzo 

dużym zainteresowaniem wśród mieszkańców.  



Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

Przewodniczący RG, będąc w temacie działalności gminy na rzecz seniorów, zapytał o kwestię skreślenia 

niektórych mieszkańców z listy członków Klubu Senior+. 

Pani Koordynator Klubu Senior+ wyjaśniła, iż wiąże się to z regulaminem, z którym każdy uczestnik był 

zapoznany przed zapisem do klubu. Wykreślenie jest spowodowane nieuczestniczeniem danego członka 

w zajęciach Klubu Senior+ przez ponad miesiąc. Zajęcia odbywają się 3/4 razy w tygodniu, powoduje to więc 

bardzo dużą liczbę nieobecności. Ponadto według regulaminu, do Klubu Senior+ może należeć 50 osób, 

a planowane jest rozszerzenie projektu na miejscowość Sidzina i Stary Grodków – na ten moment w Klubie 

Senior+ jest 30 osób. Należało więc wykreślić osoby, które w zajęciach nie uczestniczą od dłuższego czasu. 

Poinformowała również, że każda osoba która została skreślona ma prawo ponownie stać się członkiem klubu. 

Z 14 osób, które zostały skreślone z członkostwa, już powróciło 6 osób.  

Ad.8a Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obrębu Giełczyce 

Przewodniczący RG oddał głos Pani Wójt. 

Pani Wójt: Zmiana miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu Giełczyce dotyczy 

działki, na której dawniej znajdowało się boisko. Aktualnie ono nie funkcjonuje, jest nieużywane – co za tym 

idzie, dzięki zmianie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego będziemy mogli zająć się tym 

terenem tak, jak tego oczekują mieszkańcy. 

Ad.8b Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obrębu Sidzina 

 

Przewodniczący RG ponownie oddał głos Pani Wójt. 

Pani Wójt: Mieszkańcy chcą się budować na obrzeżach sołectw. Zmiana miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu Sidzina dotyczy ul. Krótkiej.  Ponadto ul. Parkowa, gdzie 

mieszkańcy występowali z wnioskami o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, tak 

aby mogły powstawać nowe zabudowy jednorodzinne i zagrodowe. Projekt uchwały dotyczy również terenu 

przy ul. Parkowej w sąsiedztwie remizy w Sidzinie. Planujemy przeznaczyć ten teren pod budowę nowej 

remizy, obecna jest budynkiem poniemieckim, w słabym stanie technicznym.  

 

Radny Winnik: Kiedy możemy liczyć na zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

Mroczkowej? Mieszkańcy często o to pytają. 

Pani Wójt: Należy składać wnioski o taką zmianę. 

Ad.9 Sprawy różne. 

Pani Wójt poinformowała radnych, że wpłynęło do niej pismo z Instytutu Pamięci Narodowej. Jest ono 

propozycją podjęcia wspólnych działań, których efektem na być usunięcie pomnika znajdującego się przy 

ul. Braterstwa Broni w Skoroszycach. Działania IPN-u mają skutkować całkowitym usunięciem pomników 

upamiętniających żołnierzy Armii Czerwonej.  

Pani Wójt wspomniała, że w 2015 r. był już pomysł modyfikacji pomnika. Dotyczyło to armat. Wówczas 

społeczność bardzo stanowczo sprzeciwiła się temu, wnosząc o pozostawienie tego obiektu bez żadnego 

eliminowania elementów towarzyszących. Od 2015 r. otoczenie pomnika zmieniło się, zadbaliśmy o ten teren. 

Odnowione zostały schody prowadzące do pomnika, nasadzona roślinność, dbamy o ten teren. W tamtym roku 

powstał baner upamiętniający największe bitwy polskiego oręża. 

 

Przewodniczący RG: Pomnik jest miejscem bardzo ważnym dla naszej społeczności. Uważam, że „niszczenie 

go” byłoby strzałem w kolano.  

Radni zgodnie dyskutowali na temat pomnika, o jego dużej wartości dla lokalnego społeczeństwa. Jest to 

bardzo ważne miejsce dla Skoroszyc, dla całej gminy. Lata temu pomnik został pozbawiony już elementów, 

które mogłyby być kojarzone z reliktami przeszłości komunistycznej, aktualnie nosi nazwę  „ZA WASZĄ 

WOLNOŚĆ I NASZĄ”. 

Padł pomysł uchwały intencyjnej – chroniącej pomnik.  

 

Radni rozmawiali również o sytuacji na drogach – spadł śnieg, jest ślisko i panują ciężkie warunki drogowe. 

Zauważono, że gminne drogi są w dużo lepszym wstanie od tych powiatowych.   



 

Ad. 10 Po dyskusji Przewodniczący RG podziękował radnym za uczestnictwo w posiedzeniu, zaprosił na sesję 

i zamknął obrady. 

 

Sporządziła : 

M. Kumorek 


